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JEGYZŐKÖNYV

Készült  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2012.  május  29. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről.
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1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
Nyílt ülés – együttes ülés
Együttes testületi ülés: Ferencszállás-Klárafalva-Kiszombor
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- A Dózsa György Általános Iskola 2012/2013-es tanévének oktatási rendje.
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2. Polgármesteri jelentés.
3. Beszámoló az EESZI tevékenységéről.
4. A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén
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Jegyzőkönyv

Készült  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2012.  május  29. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal ülésterme

Jelen vannak:  Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő,  Börcsökné Balázs  Márta  képviselő,  Gazsi  Gábor  képviselő,  Szekeres  Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő

Összesen: 7 fő

Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Kunné Horváth Izabella EESZI 
vezető,  Hegedűs  Kitti  családgondozó,  Kozma  Anikó  védőnő,  Dénes  Andrásné  Bölcsőde 
szakmai vezető, Csikósné Hamza Gabriella védőnő, Leléné Szalay Bernadett családgondozó, 
Dr.  Gábor Brigitta  gyámügyi  előadó,  Szabóné Vígh Erzsébet  iskolaigazgató,  Nagy Lőrinc 
művelődésszervező,  Szabóné  Tamás  Julianna  közgazdasági  csoportvezető,  Dr.  Suba  Rita 
igazgatási csoportvezető

Szegvári  Ernőné  polgármester: Tisztelettel  köszöntöm a  képviselő-testület  tagjait,  jegyző 
urat,  vendégeinket!  Megállapítom,  hogy a képviselő-testület  határozatképes  számban jelen 
van,  az  ülést  megnyitom.  Javaslatot  teszek  a  napirendre,  a  meghívótól  eltérően,  a 
rendelettervezetek, döntési javaslatok napirendi pontból az IPA-pályázat tárgyú előterjesztést 
kellene először megtárgyalni, utána folytatjuk a meghívó alapján. Van-e más javaslat? Aki 
egyetért a módosított napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 130/2012. számú határozatát.

Tárgy: Napirend elfogadása

130/2012.(V. 29.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  2012.  május  29-i  soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

NAPIREND:
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
Nyílt ülés – együttes ülés
Együttes testületi ülés: Ferencszállás-Klárafalva-Kiszombor
1100

- A Dózsa György Általános Iskola 2012/2013-es tanévének oktatási rendje.
- A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2012/2013-es nevelési 
évének rendje.
2. Polgármesteri jelentés.
3. Beszámoló az EESZI tevékenységéről.
4. A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén
Zárt ülés
5. Döntési javaslatok. 
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

1. Napirend
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.
- IPA-pályázat
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

    polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  IPA-pályázat  az  első  döntési  javaslat.  Ugyanilyen  célú 
pályázatot  tavaly  is  beadott  az  önkormányzat.  Sikeres  pályázat  esetén  a  településközpont 
rendbetételét,  parkosítást  jelentene,  valamint  konferenciát  kellene  tartani,  és  ahhoz 
kapcsolódóan lehetne jövőre a falunapot megrendezni. Van-e kérdés, észrevétel, vélemény? 
Aki egyetért a pályázat beadásával és az önrész biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 131/2012. számú határozatát.

Tárgy: IPA-pályázat

131/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az  IPA-
pályázat tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete kinyilvánítja azon szándékát, 
hogy az Instrument for Pre-Accession Assistance (IPA) program keretében pályázni  kíván 
Kiszombor település  műemléki  környezetének rendezésével  kapcsolatban,  amely cél elérése 
érdekében partnerségi viszonyt alakít ki a szerbiai Novi Becej településsel a közös pályázat 
benyújtása érdekében.

A projektet a szerb partner, Novi Becej település - mint Vezető Kedvezményezett – képviseli.

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázattal kapcsolatos 
nyilatkozatok megtételére.

A  Képviselő-testület  a  7.007,42  Euró  összegű  pályázati  önerőt  –  a  pénzügyi 
kötelezettségvállaláskor  érvényes  forint  árfolyamon  -  a  2012.  évi  költségvetésében  a 
felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) keret terhére biztosítja.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár
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2. Napirend
Polgármesteri jelentés
Előadó: Szegvári Ernőné

   polgármester

Szegvári Ernőné polgármester: Polgármesteri jelentéssel folytassuk munkánkat.
 Április 26-án Makón a Többcélú Társulás ülésén, délután a Víziközmű Társulat Intéző 

Bizottsági ülésén voltam.
 Április 27-én a gyermeknappal kapcsolatos megbeszélést  tartottunk. Délután a GKI 

igazgatójával,  Szilágyi  Lászlóval  tárgyaltunk a Vályogos-tó  megfelelő  vízállásának 
biztosításáról. Javasolni szeretném, hogy a júniusi vagy augusztusi napirendi pontok 
közé  vegyük  fel  a  Gabonakutató  Nonprofit  Kft.  Kiszombor  területén  végzett 
tevékenységéről  szóló  tájékoztatót,  meghívnánk  igazgató  urat  a  számára  megfelelő 
időpontban.  Kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Aki  egyetért  azzal,  hogy  a  2012.  évi 
munkatervbe vegyük fel a Gabonakutató Nonprofit Kft. Kiszombor területén végzett 
tevékenységéről szóló tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 132/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Képviselő-testület 2012. évi munkatervének módosítása

132/2012.(V. 29.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  9/2012.(I.  31.)  KNÖT 
határozattal  jóváhagyott  2012.  évi  munkatervét  akként  módosítja,  hogy  az  augusztus  28. 
napjára (kedd) tervezett ülése napirendjei közé felveszi a 

„4. Tájékoztató a Gabonakutató Nonprofit Kft. tevékenységéről Kiszombor területén”
   Előadó: Szilágyi László

ügyvezető igazgató
napirendi pontot. 

A módosítás a munkaterv egyéb részeit,  illetve a 2012. augusztusi rendes ülés napirendjeit 
nem érinti.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  Április  27-én  délután  a  Magán  Zeneiskola  néptáncgála 
bemutatóján mondtam köszöntőt, megnyitottam a rendezvényt. Nagyszerű előadást láttunk, a 
fiatalok és felnőttek együtt táncoltak.

 Május 3-án állampolgársági esküt tartottunk. 
 Május 8-án a Csongrád Megyei Településtisztasági Kft taggyűlésén vettem részt. Ezt 

követően  Mártélyra  mentünk  Süli  Jánossal,  hogy  megnézzük  az  elvégzendő 
feladatokat. Ezzel kapcsolatban készült előterjesztés is.

 Május 9-én a Szeged és Környéke Vízgazdálkodási Társulat csatornarekonstrukciós 
pályázatának  zárórendezvényét  tartották  a  tanácsteremben.  Köszöntöttem  a 
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résztvevőket. A társulat önkormányzati csatornák felújítását végezte el. A képviselő-
testület tavaly 2 millió Ft-ot, az idén 2,5 millió Ft-ot biztosított. 

 Május 10-én a szennyvíz-csatornázási beruházás munkaterület átadásán voltam jelen. 
Elindult  a  folyamat  Földeák  és  Kiszombor  estében,  Maroslelén  más  a  kivitelező. 
Mivel  szinte  minden  egyszerre  indul,  minden  kiviteli  tervet  egyszerre  kellene 
készíteni.  Kiszombor viszonylag  jó helyzetben van, mert  az átemelő rész Makó és 
Kiszombor  között  kész  van,  így  hamarosan  meg  tudják  kezdeni  a  munkát. 
Öblözetenként tudják elkészíteni a terveket. Az elkészült terveket a tervellenőröknek 
is szükséges átnézni, és még a működtető, a Makó-Térségi Víziközmű Kft.-nek is meg 
kell nézni.

 Május  15-én  Dr.  Debrey  Attilával,  az  intézményvezetőkkel,  valamint 
munkatársaimmal az óvoda és az iskola csoport- és osztályindításáról egyeztettünk. 
Ezzel kapcsolatban készült előterjesztés.

 Május 16-án a Makó-Térségi Víziközmű Kft taggyűlésén voltam.
 Május 23-án a szennyvíztársulat küldöttgyűlésén vettem részt.
 Május 24-én a katasztrófavédelem és a tűzoltóság ellenőrizte a belterületi vízelvezető 

csatornáink állapotát.
 Május  26-án  gyermeknap  volt.  Nagyon  jól  sikerült  a  rendezvény.  Köszönet  a 

rendezőknek,  szervezőknek.  Nagyon  sok  szervezet  segítette  a  munkát,  ötletekkel, 
közreműködéssel, jelenléttel. Délután a földeáki falunap megnyitóján voltam. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Befejeződött  az  elkerülő  út  melletti  kerékpárút  javítása. 
Kibontottak egy szakaszt, egészen mélyen. Fotódokumentáció készült róla. Reméljük, hogy a 
probléma  egy  időre  rendeződni  fog.  Ennyi  lett  volna  a  polgármesteri  jelentés.  Kérdés, 
észrevétel, vélemény?

Balázs Zoltán képviselő: Voltam kint a kerékpárutat megnézni, ahol a legrosszabb volt, azt 
kijavították.  A  laktanyától  egy  szakaszon  megindult,  csúszik.  Gyomirtást  újból  lehetne 
végezni. 

Szegvári Ernőné polgármester: Koordinációs Központtal leveleztünk, itt voltak, megnézték. 
Az altalaj csúszik el, voltak erre vonatkozóan vizsgálatok, ez ritka jelenség. 

Balázs Zoltán képviselő: A csatornázással kapcsolatban Makón a nagyállomás, Maros utca, 
Hunyadi  utca  környékén  kaptak  április  20.  napjával  az  OTP-től  tájékoztatást,  amiben  a 
kifizetés lebonyolítását írják le. Két dolgot furcsállok benne. Az egyik, hogy fel kell vennie a 
pénzt  a  lakosoknak,  és úgy kerül  kifizetésre  a  szolgáltató  felé  a  belső bekötés.  Felmerült 
bennem kérdésként, hogy ha felveszik a lakosok a pénzt, odakerül-e a kivitelezőhöz, bár ez a 
lakos érdeke is. Kétlem. Mi lesz, ha addigra elköltik a pénzt? Ez mennyire fogja hátráltatni a 
kivitelezőt? 

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Nem tudom, hogy a kiküldött  levél  mit  tartalmaz,  de két 
összegről van szó. Esetünkben 115.000,- Ft, ami a csatorna külső bekötési részéhez kell, ez a 
társulatnak  kerül  kifizetésre,  az  efölötti  rész  a  70.000,-  Ft,  plusz  a  kamatok  kerülnek 
kifizetésre a szerződőknek. Ezt másként nem lehet lebonyolítani. Nem tudunk megállapodni a 
belső csatornabekötésekre, mindenkinek más kivitelező tetszik és nem is biztos, hogy minden 
belső bekötésnél elegendő a 70.000,- Ft. Érdekeltek a lakosok is, biztos, hogy kommunikálni 
kell  feléjük,  hogy  kössenek  rá,  egyébként  talajterhelési  díjat  kell  fizetni  az  elfogyasztott 
vízmennyiség  után,  több  100  Ft-os  díjat  m3-ként.  Ha  nem  takarékoskodtak  volna,  még 
rosszabb,  lenne  a  helyzet.  Aki  esetleg  nem takarékoskodott  és  nem lesz  70.000,-  Ft-ja  a 
bekötésre, az sem tudja megvalósítani.
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Bacsa György alpolgármester: Ha valaki a házán akar valamit csináltatni, odahív egy mestert, 
vagy vállalkozót,  abban is benne van ugyanaz a rizikó,  hogy nem tudja kifizetni.  Ha nem 
kötnek rá, a talajterhelési díj miatt nagyon meg fognak emelkedni a kiadásaik. 

Szegvári Ernőné polgármester: Majd látjuk, hogy Makón mi történik. Sokat beszéltünk erről, 
lehet az lett volna a legjobb megoldás, ha a 70.000,- Ft rögtön a kivitelezőnek került volna 
kifizetésre. Amennyiben nem lenne elég, a többit a lakos fizette volna ki. Ami nagyon fontos, 
hogy ezt az összeget le kell fedni számlával. 

Balázs Zoltán képviselő: A másik, hogy ha az OTP-hez a kifizetés miatt bemegyek, előtte 
kérni kell 30 napnál nem régebbi tulajdoni lapot, ami 4.200,- Ft. Ez is hatalmas összeg. Ha a 
Földhivatalban kérem, úgy tudom, hogy csak 3.000,- Ft. Azt elfogadják?

Szegvári Ernőné polgármester: Utána fogunk nézni, hogy mit fogadnak el. A lakástakarék 
pénztári  törvény  kimondja,  hogy  kell  hozzá  tulajdoni  lap,  a  jogosultságot  így  tudják 
megállapítani. Költségek között ezt nem lehet elszámolni. Ha 4.200,- Ft-ot kér az OTP, akkor 
még olcsóbb, mintha a Földhivatalban kérnénk. 

Balázs Zoltán képviselő: A Közútkezelő nem mindenhol szedte össze a szemeteszsákokat. 
Az Óbébai és a Nagyszentmiklósi utcán is ott vannak. 

Szegvári Ernőné polgármester: Jelezni fogjuk. 

Bacsa György alpolgármester: A múltkor tapasztaltam, hogy a 43-as út melletti parkolóban 
több zsáknyi szemetet raktak ki. Pontosan meg tudom mondani az időpontot és a rendszámot. 
Felhívtam  azonnal  jegyző  urat,  hogy  ilyenkor  mi  a  teendő,  mondta,  hogy  hívjam  a 
rendőrséget.  Felhívtam  az  őrsparancsnok  urat,  nem tudott  kiküldeni  senkit.  Tanúskodom, 
feljelentést teszek.

Szegvári Ernőné polgármester: A Közútkezelőt is megkérdezzük, hogy ki felé kell jelezni. 

Bacsa György alpolgármester: Zsákokat dobott ki, nem tudom, mi volt benne.

Gazsi  Gábor képviselő:  Ferencszállás  alatti  parkolóban  is  rengeteg  szemét  van  kirakva. 
Építőipari cég reklámja van rajta, vissza lehetne követni. 

Bacsa György alpolgármester: Valószínű ezt a rengeteg szemetet a környéken élők pakolják 
ki. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Sok  vállalkozásnak  nincs  szerződése  hulladékgyűjtő 
cégekkel.

Bacsa György alpolgármester: Ehhez kapcsolódik az állati hulladék lerakása. Nagyon magas 
a  számla,  amit  fizet  az  önkormányzat.  Mindegyik  számlában  benne volt  szarvasmarha  és 
egyéb  hulladék  elszállítása.  A  kérődzőek  megsemmisítése  nagyobb  költséggel  jár,  mivel 
Debrecenbe kell  szállítani.  Megnézte Süli  János,  tényleg visznek ki.  Az önkormányzatnak 
óriási pénzbe kerül ennek a megsemmisítése.  Kizártnak tartom, hogy 2-3 q állati  hulladék 
összejöjjön. A mérés úgy zajlik, hogy megmérik, ahonnan jön a kocsi, megpakol, és ahova 
megy, ott is mérik. Honnan tudja a súlyt, ha itt nem mér?
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem fogjuk tudni méretni. Az egyik megoldás lehetne, hogy 
bezárjuk a telepet. Nagyon nagyok a költségek, folyamatosan ellenőrizzük. Hiába keressük az 
állatorvost, hogy hol volt állatelhullás, meg se mondja, nem is kötelezhető rá. Nagy teher az 
állattartóknak elvitetni, ezért rakják le oda. Beszélni kell a határőrökkel, hogy figyeljenek oda, 
és ha ilyet tapasztalnak, szóljanak. 

Bacsa György alpolgármester: Nem tudjuk leméretni?

Szegvári Ernőné polgármester: El kell menni a kocsival Deszkig, az a következő állomás, ott 
tudják  lemérni.  Meg  lehet  állapodni  Makóval,  ott  is  van  ilyen  telep.  Nem  tudjuk 
korszerűsíteni a telepet, hogy mérni is lehessen. 

Balázs Zoltán képviselő: Más település hogyan oldja meg?

Szegvári Ernőné polgármester: Makón, Deszken van. Ferencszálláson és Klárafalván nincs.

Balázs  Zoltán képviselő:  Tisza utca és Nagyatádi  utca sarkán lévő kifolyó  az árok felőli 
részén megcsúszott. A kút le van süllyedve. 

Szegvári Ernőné polgármester: Megnézzük, hogy kinek a tulajdona. 

Balázs Zoltán képviselő: A kutyaoltással kapcsolatban van valami statisztikánk, hogy hány 
kutyát oltatnak be? 

Szegvári Ernőné polgármester: Doktor úr tudja megmondani.

Balázs Zoltán képviselő: Biztos vagyok benne, hogy nagyon sok kutyatulajdonos nem oltatja 
be a kutyáját. 

Szegvári Ernőné polgármester: Minél jobban emelkedik az ára, annál nagyobb problémát fog 
jelenteni.

Balázs Zoltán képviselő: Országosan 4-6 ezer Ft-ba kerül.

Szegvári Ernőné polgármester: A veszettség nem gyógyítható, ezért ezt nagyon komolyan 
kellene venni.

Bacsa  György alpolgármester:  Minden  évben  van  veszett  róka  a  külterületen,  ezért  a 
Vadásztársaságnak évente 5 felnőtt rókát ki kell lőnie és leadni. Tavaly és tavaly előtt is, az 
ötből egy pozitív mindig volt. Sajnos a román oldalon nincs immunizálás, ezért találnak itt 
mindig.  Nem is  értem,  hogy  a  Tiszától,  Marostól  keletre  miért  végzik  az  immunizálást, 
Románia felől úgyis fertőződik a terület. 

Balázs Zoltán képviselő: Esetleg a lakosokat tájékoztatni kellene,  hogy emiatt  veszélyben 
van a település, oltassák be a kutyákat.

Szegvári Ernőné polgármester: Azt hiszem, benne volt az újságban, a felhívásban. 
Bacsa György alpolgármester: A macskák is veszélyben vannak, nemcsak a kutyák. Azért 
kellene felhívni a figyelmet, hogy ha valakit olyan kutya, vagy macska harap meg, ami nem 
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rakható  karanténba,  azonnal  menjen  orvoshoz,  mert  a  veszettség  nem  gyógyítható,  de 
megelőzhető.

Balázs Zoltán képviselő: Nagy sikere volt a Kastély-torony látogatásának. A torony középső 
szobájában esetleg lehetne kiállítást szervezni.

Szegvári Ernőné polgármester:  Jelenleg nagyon sok a festők munkája és azt is ki kellene 
meszelni.  Esetleg  egy  őszi  időszakban  meg  lehetne  oldani  és  jövőre  megvalósítani.  A 
Honismereti Kör nevében is kaptunk levelet, melyből nem tűnik ki, hogy a Kastélyt vagy csak 
a tornyot szeretnék a falunapokon, hogy megnyitható legyen.

Balázs Zoltán képviselő: A tornyot csak. 

Szegvári Ernőné  polgármester: A Kastélyba, ha beengednénk az embereket,  nem tudnánk 
figyelemmel kísérni, hogy ki jött-e, aki bement. Őszre a tornyot egy kicsit rendbe hozzuk. 

Balázs Zoltán képviselő: Szilágyi igazgató úrral, a magtárral kapcsolatban lehet-e tárgyalni, 
segítséget kérni? A Honismereti Kör építőanyaggal is segítené a rendbehozatalát. 

Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell kérni, hogy engedje meg a körbevakolást. 

Bacsa  György alpolgármester:  A  munkám  során  a  múlt  héten  Nógrád  megyében 
Egyházasdengelegen jártam. Körülbelül akkora település, mint Klárafalva. A községháza előtt 
egy hatalmas tábla hirdeti, hogy kamerával védett település, európai uniós támogatással 29 
millió Ft-ból valósult meg. Utána kellene nézni, hogy van-e ilyen pályázat. Az önerő nagyon 
minimális volt. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Meg  kell  nézni,  hogy  van-e  ilyen  célra  pályázat  kiírva. 
Figyelni  szoktuk  a  pályázati  felhívásokat.  Földeák  be  van  kamerázva,  ott  a  lakosság, 
vállalkozások összefogtak és több millió Ft-ot gyűjtöttek össze, abból valósították meg. Ezt is 
meg lehet próbálni, volt  itt  Kiszomboron is már többféle kezdeményezés,  és összeadták a 
pénzt.  Mindenképpen  az  első  a  pályázat,  hiszen  az  volna  a  legjobb.  Van-e  még  kérdés, 
észrevétel,  vélemény?  Amennyiben  nincs,  aki  elfogadja  a  polgármesteri  jelentést,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 133/2012. számú határozatát.

Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása

133/2012.(V. 29.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. május 29-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta.

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár
3. Napirend
Beszámoló az EESZI tevékenységéről.
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Előadó: Kunné Horváth Izabella
     intézményvezető

/A beszámoló és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 4. számú melléklet./

Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirendi pont az Egyesített Egészségügyi és 
Szociális  Intézmény  beszámolója.  Köszöntöm  az  intézményvezetőt  és  a  munkatársakat. 
Intézményvezető asszony szóbeli kiegészítést kíván-e tenni az írásos anyaghoz?

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Egy elírást szeretnék helyesbíteni: a bölcsődében 
nem 1, hanem 3 fő kisgyermeknevelő van. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Képviselő-testületé  a  lehetőség.  Kérdés,  észrevétel, 
vélemény? 

Szekeres Krisztián képviselő: Mi a különbség a Családsegítő Szolgálatnál az éves forgalom 
és a szolgáltatást igénybevevő kliensek száma között? 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: A szolgáltatást igénybevevők száma azt mutatja, 
aki legalább egy alkalommal igénybe vette, az éves forgalom az, hogy valaki hányszor jött be. 

Szekeres Krisztián képviselő: Mi a különbség a segítő beszélgetés, az információnyújtás és a 
tanácsadás között? Elhatárolható élesen? A statisztikában ez külön van megjelölve. 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Ezek szakmai fogalmak, amik között szakmailag 
van különbség. Az ügyintéző munkáját ilyen szinten is bontani kell. 

Hegedűs Kitti családgondozó: A segítő beszélgetés kicsit hosszabb folyamat, helyzetfeltárás, 
kibontunk egy problémát,  és  keresünk rá  megoldást.  Információnyújtás,  amihez  nem kell 
szakmai tudás, csak megmondjuk, hogy pl. a DÉMÁSZ-t mikor, milyen számon tudja elérni, 
milyen lehetőségek vannak. A tanácsadás egy bővebb fogalom, amihez szakmai információ is 
kell, így épülnek egymásra. 

Szekeres Krisztián képviselő: A beilleszkedési program pontosan mit jelent? 

Leléné  Szalay  Bernadett családgondozó:  Együttműködési  megállapodást  kötünk  a 
rendszeres szociális segélyezettel a beilleszkedési program teljesítéséhez. Megfogalmazzuk a 
különböző  célokat,  mire  terjedjen  ki,  milyen  elvárásai  vannak  a  családgondozónak  és  a 
kliensnek a családgondozóval szemben. 

Szekeres  Krisztián képviselő:  Megkötnek  egy  megállapodás,  amely  része  ennek  a 
beilleszkedési programnak?

Leléné Szalay Bernadett családgondozó: Először megkötjük a megállapodást, és utána kb. 
egy hónap múlva, kezdjük el a beilleszkedési programot. 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: A kapcsolattartás azt a célt szolgálja, hogy ha a 
munkaügyi  központban  valami  álláslehetőség,  képzési  program  merül  fel,  akkor  a 
családsegítő szolgálat révén könnyebben hozzájut információkhoz. Az a lényeg, hogy ezeket 
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az embereket  esetleg még vissza lehessen vezetni  a munka világába,  ehhez hozzásegíteni, 
amennyiben erre van lehetőség. 

Balázs  Zoltán képviselő:  Olvastam  a  beszámolóban,  hogy  2011-ben  4  esetben  volt 
krízishelyzet.  Ezt  ki  lehetne  bontani  név  nélkül,  hogy  mit  jelent,  miben  valósult  meg  a 
krízishelyzet, mi történt velük?

Leléné Szalay Bernadett családgondozó: A kolléganő jegyzeteiből készítettem a beszámolót, 
nem tudom bővebben kifejteni. 

Hegedűs  Kitti családgondozó:  Valószínűleg  családon  belüli  probléma,  azonnali  segítség 
kellett.

Balázs Zoltán képviselő: 2011-ben a gyermekek esetében az éves forgalom az alapellátásban 
eléggé megugrott. Jogszabályi kötelezettség miatt, vagy ténylegesen ennyi probléma van? 

Hegedűs Kitti családgondozó: Évről évre növekszik a forgalom, a problémák halmozódnak. 
Egyre többen jönnek be. Szerintem az ismertségünk nő, és tudják, hogy bejöhetnek hozzánk, 
ha másért nem, információt kérni. 

Szekeres  Krisztián képviselő:  Olvastam  az  összefoglalóban,  hogy  épület-átalakítás 
szükséges. Ez mit takar? 

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  Eddig  a  nappali  ellátás  és  az  átmeneti 
gondozóház úgymond teljesen egymást átfedve működött. Az átmeneti otthon megszűnésével 
lehetőség lenne a tér bővítésre, nagyobb közösségi tér kialakítására az épületben. A működési 
feltételek lényegesen javulnának, és reményeink szerint nemcsak 20 fő, hanem talán 30 főre is 
a későbbiekben esetleg fel lehetne emelni a nappali ellátás létszámát.

Szekeres Krisztián képviselő: Falak kivételét jelentené? 

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  Igen,  illetve  majd  a  működést  engedélyező 
hatóság határozza meg. Úgy gondolom, hogy a vizes blokk és egyebek rendben vannak. A 
jogszabályi előírás konkrétan nem tartalmazza, hogy egy főre hány m2, hány vizes blokk kell, 
hanem életkoruknak, állapotuknak megfelelő helyiségeket kell kialakítani, tömegközlekedési 
eszközökkel megközelíthető legyen, elég tág fogalmakban gondolkozik a jogszabályalkotó. 
Ami nekünk egyrészt jó, de a működést engedélyező viszont biztos meg fogja mondani, hogy 
mit lehet. Valószínű nagy átalakításra nincs szükség. Az volt a gond, hogy a nappali ellátás és 
az átmeneti nem különült el. Minden ellátáshoz a tárgyi feltételeket biztosítani kell. Ez nem 
történt meg. Az átmeneti ellátás megszűnésével a nappali ellátást meg tudjuk oldani. 

Szegvári Ernőné polgármester: Nem is akartuk elkülöníteni, de igazán ahhoz, hogy nagyobb 
létszámra kapjuk a működési engedélyt, a négyzetméter kevés volt. Most itt a lehetőség, hogy 
a gondozónők az idősekkel felvegyék a kapcsolatot. Ha a későbbiekben a nappali ellátásba 
nem szervezik be az időseket, hogy rendszeresen bejárjanak, akkor gyakorlatilag vissza fog 
fejlődni a szolgálat. Jelenleg komoly gondok vannak, növelni kellne a létszámot, erre most 
már az épület is alkalmas lesz. Csanádpalotán a házi segítségnyújtás is nagyon jól működik. 
Kiszomboron rosszak a létszámok. Dolgozni kell rajta, hogy fenn tudja az intézmény magát 
tartani, hogy a dolgozóknak munkahelye legyen. Az átalakítással kapcsolatban: egy falat kell 
kivenni  az  ebédlő  és  a  tv-szoba  között,  ez  nem okoz  problémát,  így  a  tér  bővíthető.  A 
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konyhában kellene olyan feltéteket  biztosítani,  hogy az oda bejárók használni tudják, akár 
sütésre is. 

Szekeres Krisztián képviselő: 2012-ben valóban növekedni fog a születések száma? 

Csikósné  Hamza  Gabriella védőnő:  Igen.  A  tavalyi  évben  21  születés  volt,  most  jelen 
pillanatban, a legutoljára bejelentkezettek alapján 33 születés várható. 

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  Említette  polgármester  asszony,  hogy  a  házi 
segítségnyújtás  létszámadatai  nem  kerültek  bele  az  anyagba.  Csak  átlaglétszám  alapján 
igényelhetjük a normatívákat. 2011 decemberében 17 fő volt felvéve, 2012 februárjában már 
22 fő volt, ebből egy fő elhalálozott. Márciusban 19, áprilisban 20 fő volt, májusban pedig 24 
fő az ellátottak létszáma.  Egyre több az olyan ellátott,  aki napjában többször pelenkázást, 
reggeliztetést,  vagy ebédeltetést  igényel,  mert  a  hozzátartozói  dolgoznak,  vagy már  olyan 
állapotban vannak, hogy ők is a házi segítségnyújtásban vesznek részt. A fürdetés, ami még 
hosszabb időt igényel. A házi segítségnyújtás napi 4 órát vehet maximum igénybe, a törvény 
alapján egy gondozónő 9 ellátottat gondozhat. Ha a 4 órát számoljuk, vagy tényleg azt, hogy 
fürdeti, reggelizteti, pelenkázza, többször vissza kell menni, és csak egyszer számolható el az 
ott töltött idő.

Szegvári Ernőné polgármester: Ha összejön egy nap a 4 óra, az el is számolható. 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Igen, a többi gondozottal együtt. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Mennyi  volt  a  2012-es  létszám,  amit  a  normatívához 
elszámoltak? 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: 11 fő.

Szegvári Ernőné polgármester: Tavaly 13, 2010-ben 8 fő, akkor 3 fő volt alkalmazva ezen a 
szakfeladaton. Most is van 1 főállású és 2 fő 5 órás alkalmazott. Az adott létszámokhoz kevés 
az elszámolható normatíva.

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Ezek a létszámok magasabbak lesznek. Ez egy 
kalkulált létszám. Előre nem tudjuk, hogy hányan fognak jelentkezni, és hányan haláloznak 
el. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Legalább  18  fő  ellátottnak  kellene,  hogy  legyen,  akkor 
igényelhető a maximális normatíva. Egy gondozó 9 fő ellátottat láthatna el, a jogszabály is ezt 
határozza meg.

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  11  órától  13  óráig  az  ebédet  hordják  a 
kolléganők, ami egy másik szakfeladathoz tartozik. Ez nem csak a házi segítségnyújtást érinti, 
azon kívül is osztják. Most már szombaton is kihordjuk az ebédet,  ezt  a plusz munkaidőt 
lecsúsztatják a kolléganők, de már így is rengeteg a túlórájuk. Ebben az évben már kb. 50 
túlórájuk van a házi segítségnyújtáson. Úgy oldjuk meg, hogy pénteken elviszik az ételhordót 
a Rónay-kúriába, és ott fogják kiadagolni. A kiadagolást eddig az átmeneti gondozóházban 
végezték és utána szállították ki. Csak az üres ételhordót hozzák vissza. 
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Szegvári  Ernőné polgármester:  Ez az otthon most  még működik.  Jelenleg van még 5 fő, 
akinek most a munkája szűnik meg, de a jogviszonya nem. Meg kell nézni a szabadságokat, 
szükség szerint kiadni. A felmentési idő felét le kell dolgoznia annak is, akinek majd meg fog 
szűnni  a  munkaviszonya,  így  június  végéig  lehet  kezelni  a  túlórákat,  mert  ezekben  a 
munkákban részt vehetnek. 

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Az ételkiszállításra gondolt? 

Szegvári Ernőné polgármester: Bármelyik feladatra. A kiosztásban és a kiszállításban is részt 
vehetnek,  még  állományban  vannak.  Átlag  8  hónap  a  felmentési  idő,  abból  4  hónapra 
mentesíteni kell a munkavégzés alól, de a másik 4 hónapot le kell dolgozni. Azért tértem erre 
ki, mert ki lehet adni a túlórákat, ez arra ad lehetőséget, mert felszabadultak dolgozók másik 
szakfeladaton. Van-e még kérdés az intézményvezetőhöz? 

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nagyon jó, hogy most már 9 fő helyett 13 fő számolható 
el, akkor a cél, hogy 18 fő legyen. Voltunk az óvodásokkal az intézményben, úgy tűnt, hogy 
sokan  jönnek,  nagy  az  érdeklődés.  Elindult  valami?  Sikerül  behívni  a  nappali  ellátásba 
embereket? 

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  A  rendszerességet  azt  még  nem  tudjuk 
biztosítani.  Lesz kettő  kolléganő,  aki  csak ezzel  foglalkozik,  nagy reményeink vannak,  és 
azon dolgozunk, hogy bejöjjenek. Van érdeklődés, az idősek elmondják mivel szeretnének 
foglalkozni, ezek alapján vannak terveink, állandóan gondolkodunk, és megbeszéljük, hogy 
mit hogyan fogunk csinálni. 

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Örömmel  láttam  új  arcokat,  elég  sokat,  ami  azért 
szerintem biztos, hogy fogja segíteni a munkát.

Szegvári Ernőné polgármester: Az a lényeg, hogy minél többen járjanak be, mert különben 
nem  tudja  az  intézmény  fenntartani  magát.  Amennyiben  több  ellátott  lesz,  a  működési 
engedélyt is módosítani kell, ez a dolgozóknak is biztonságot jelentene. Van-e még kérdés? 
Amennyiben nincs, aki elfogadja a beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 134/2012. számú határozatát.

Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény tevékenységéről szóló beszámoló

134/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  szociális  igazgatásról  és 
szociális  ellátásokról  szóló  1993.  évi  III.  törvény 92/B.  §  (1)  bekezdés  d)  pontja  alapján 
megtárgyalta  és  elfogadta  az intézményvezető  által  előterjesztett  beszámolót  az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 Kiszombor, Szegedi u. 2.) éves munkájáról.

A beszámoló a határozat mellékletét képezi.

Határozatról értesül:
- EESZI Kunné Horváth Izabella vezető
-     Szegvári Ernőné polgármester
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

4. Napirend
A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella

     polgármester jegyző     intézményvezető

/A beszámoló a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A következő napirend a  gyermekvédelmi  munkáról  szóló 
beszámoló  Kiszombor  nagyközség  területén.  Van-e  szóbeli  kiegészítése  az  anyag 
készítőinek?  Amennyiben  nincs,  a  képviselő-testületé  a  lehetőség.  Kérdés,  észrevétel, 
vélemény?

Szekeres  Krisztián képviselő:  Az  összes  beszámolót  átolvasva  azt  látom,  hogy  nincs 
gyermekbántalmazás a településen. Nagyon örvendetes lenne számomra, ha ez valóban így 
lenne, de bevallom őszintén, hihetetlennek tűnik. 

Hegedűs Kitti családgondozó: Valószínű, hogy van, de ezt nagyon nehéz kideríteni, feltárni, 
felismerni. 

Szekeres Krisztián képviselő: Szerintem ez nem valós. 

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Van,  amikor  látható  nyomai  vannak,  olyankor 
bizonyítható. Voltak évek, amikor tapasztaltuk, de most valóban nem. Ha a saját területemre 
gondolok,  akkor  észre  lehet  venni  a  külsérelmi  nyomokat,  azt  be  lehet  azonosítani. 
Szerencsére ebben az időszakban ilyet nem észleltünk. 

Hegedűs Kitti családgondozó: Nagyfokú bántalmazás, ha azt látja a gyerek, hogy az egyik 
szülő veri a másikat, csak épp nem a gyerek kapja. 

Dr. Gábor Brigitta gyámügyi előadó: Gyámhatóságnál 2008 óta 2010-ben egyetlen eljárás 
volt,  ami  kifejezetten  gyermekbántalmazás  miatt  indult.  Az  eljárás  során  nem  sikerült 
bizonyítani a gyermekbántalmazást. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Azt  hiszem,  akik  a  bizottságokban  dolgoznak,  látják, 
borzasztó a helyzet,  már  egy ekkora faluban is  nagy az elhanyagolás.  Elég  elkeserítő,  de 
eszközeink  nincsenek.  Nem  biztos,  hogy  a  családok  nehéz  helyzetével  indokolni  lehet. 
Ennyire leegyszerűsíteni sem lehet. 

Bacsa György alpolgármester: Az is elgondolkodtató, hogy az összes étkezést igénybe vevő 
gyermekek  közül  kb.  30-35  %,  aki  étkezési  térítési  díjat  fizet.  A  többi  50  vagy  100  % 
kedvezményben részesül. A gyerekeknek több mint 50 %-a ingyenesen étkezik. Sajnos úgy 
gondolom, hogy ez csak emelkedni fog. 

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Ezzel  kapcsolatban  a  legnagyobb  probléma,  hogy 
nincsenek  tisztában  az  érintett  családok,  hogy  mekkora  segítséget  kapnak.  Az  iskolás 
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gyerekek, akik ingyen étkeznek, nem biztos, hogy mindig bejárnak enni. Erre külön oda kell 
mindig figyelni, hogy aki ilyen támogatásban, kedvezményben részesül, valóban részesüljön 
is. 

Bacsa György alpolgármester: Az a legnagyobb probléma, hogy ezek az emberek azok, akik 
nem is mondják le az ebédet, de az önkormányzatnak azt is ki kell fizetnie. Erre is oda kellene 
figyelni.

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Jelzőrendszer működik. Azt gondolom, mindenki teszi a 
dolgát, jelzünk, észrevételezünk, de ez biztosan, hogy nagyon-nagyon kevés. Mindig újabb és 
újabb dolgok jönnek elő, a prevenció lenne a legfontosabb. A családokra kellene odahatni, 
hogy  önmagukról  gondoskodjanak,  önmagukra,  gyermekeikre  figyeljenek,  mert  az  nem 
megoldás, hogy átadják a feladatot másnak, és csak elvárásaik vannak. A bizottsági ülésen is 
tapasztaljuk, hogy legtöbb problémánk abból származik, hogy vannak családok, nem is kis 
számban, akik állandóan mástól,  a közösségtől várják, hogy boldoguljanak. Nagyon nehéz 
arra ösztönözni az embereket, hogy tegyenek egy-két lépést a saját érdekükben, legalább azt a 
minimumlépést tegyék meg, hogy valamilyen ellátásban részesüljenek. Nem beszélve arról, 
hogy dolgozzon, akár alkalmi munkát is vállaljon azért, hogy a családja, a gyereke ellátása 
jobb legyen. Ez komoly gondot jelent. 

Szegvári Ernőné polgármester: Igen, ezt tapasztaljuk, hogy az emberek nem próbálják a saját 
ügyeiket  megoldani.  Valahol  el  is  vannak  kényeztetve,  olyan  szempontból,  hogy  az 
önkormányzattól,  a családsegítőtől várják a megoldást. A szándéknak is ott kellene lennie, 
hogy akar dolgozni, vagy tenni érte. Nem látjuk minden esetben. Könnyű azt mondani, hogy 
nincs munka, de látjuk a másik oldalt, hogy amikor van, akkor a munka intenzitása milyen, 
vagy el sem vállalják. 

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azok a gyerekek, akik ilyen családban nőnek fel, ezt 
látják, ez nem egy évig lesz probléma, hanem óriási járulékos probléma lehet, hogyha nem azt 
látják, hogy a szülő próbál valamit tenni a családja érdekében. A beszámolókban az is látszik, 
hogy  továbblépnek,  nincs  kitartásuk,  a  családok  nem  működnek  együtt,  hanem  viszik  a 
gyerekeket egyik kapcsolatból a másikba, költöznek ide, oda. Nincs állandóság. 

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Van-e  még  kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Köszönjük  a 
beszámolót,  az  elvégzett  munkát  is,  ami  mögötte  van.  Javaslom  elfogadásra  a 
gyermekvédelmi  beszámolót.  Aki  elfogadja  a  gyermekvédelmi  beszámolót,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 135/2012. számú határozatát.

Tárgy: A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén

135/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi  igazgatásról  szóló  1997.  évi  XXXI.  törvény  96.  §  (6)  bekezdése  alapján 
meghatározott  átfogó  éves  értékelés  keretében  megismerte,  megtárgyalta  és  elfogadta  a 
Kiszombor,  Ferencszállás,  Klárafalva  Önkormányzatainak  a  Kiszombori  Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot 

17



Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása (székhelye: Kiszombor, Szegedi u. 2.) által, 
valamint  a Kiszombor Nagyközség Önkormányzat  Polgármesteri  Hivatala  által  készített,  a 
2011. évi gyermekvédelmi munkáról szóló beszámolót.

A beszámoló a határozat mellékletét képezi.

Határozatról értesül:
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala

6741 Szeged, Rákóczi tér 1.
- EESZI Kunné Horváth Izabella vezető
-     Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

1. Napirend
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.
- Tájékoztató az Idősek Gondozóházában lakók elhelyezésének előkészítéséről.
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella

     polgármester jegyző     intézményvezető

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  következő  előterjesztés  tájékoztató  az  Idősek 
Gondozóházában  lakók  elhelyezésének  előkészítéséről.  Intézményvezető  asszony  szóbeli 
kiegészítést kíván-e tenni?

Kunné  Horváth  Izabella intézményvezető:  28-án  1  lakó  került  elhelyezésre  bentlakásos 
otthonban, és holnap 2 lakó fog elköltözni, Makóra és Óföldeákra. Május 30-ával már nem 
lesz lakónk. 

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a tájékoztatót, 
kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 136/2012. számú határozatát.

Tárgy: Tájékoztató az Idősek Gondozóházában lakók elhelyezésének előkészítéséről

136/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
tájékoztatót az Idősek Gondozóházában lakók elhelyezésének előkészítéséről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
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- Kunné Horváth Izabella intézményvezető
- Irattár

-  Az  Idősek  Gondozóházában  feleslegessé  vált  ágyak  és  kórházi  kisszekrények 
hasznosítása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella

     polgármester jegyző     intézményvezető

/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  Idősek  Gondozóházában  feleslegessé  vált  ágyak  és 
kórházi  kisszekrények  hasznosítása  tárgyú  előterjesztéssel  folytassuk  munkánkat.  Kérdés, 
észrevétel,  vélemény?  Aki  egyetért  a  határozati  javaslatban  foglaltakkal,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 137/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Az  Idősek  Gondozóházában  feleslegessé  vált  ágyak  és  kórházi  kisszekrények 
hasznosítása

137/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megismerte  az  Idősek 
Gondozóházában  feleslegessé  vált  ágyak  és  kórházi  kisszekrények  hasznosítása  tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi és egyetért 
az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény vezetőjének intézkedésével, miszerint az 
Idősek Gondozóháza lakói számára más bentlakásos intézménybe történő költözésük révén 
szükségtelenné vált és az intézménynél érték nélkül nyilvántartott 3 db kórházi ágyat és 7 db 
kórházi éjjeli szekrényt a Maros Menti Szociális Intézménynek (Makó, Batthyány u. 23.) adja 
át további hasznosításra.

A határozatról értesül: 
- Kunné Horváth Izabella EESZI vezető
- Maros Menti Szociális Intézményben 6900 Makó, Batthyány u. 23.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- Az idősek átmeneti ellátása feladatellátás megszüntetése az Egyesített Egészségügyi és 
Szociális Intézményben
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella

     polgármester jegyző     intézményvezető

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./
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Szegvári  Ernőné polgármester: A  következő  előterjesztés  az  idősek  átmeneti  ellátása 
feladatellátás megszüntetése az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézményben. Kérdés, 
észrevétel, vélemény?

Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A határozati javaslatban meghatározott június 15-i dátum miatt 
rendkívüli testületi ülést kellene tartani, az időpontot megelőzően egy-két nappal. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kérdés?  Aki  egyetért  a  határozati  javaslatba  foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 138/2012. számú határozatát.

Tárgy: Az időskorúak átmeneti ellátása, mint önként vállalt feladat megszüntetése

138/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról 
szóló  1990.  évi  LXV.  törvény  (a  továbbiakban:  Ötv.)  1.  §  (4)  bekezdésében  biztosított 
jogkörében eljárva, figyelemmel a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. 
évi  III.  törvény  57.  §-ában  foglalt  szociális  alapfeladatokra,  2012.  június  15. napjával 
megszünteti  az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménye (6775 Kiszombor, Szegedi 
u. 2.) keretén belül működtetett  idősek átmeneti ellátását, mint helyi közügyként önként 
vállalt feladatot és ezen időpontot követően nem látja el.  

2.  A  Képviselő-testület  az  1.  pontban  meghatározott  intézkedésével  összefüggésben  a 
szükséges feladatok végrehajtására és ütemezésére a határozat mellékletét képező intézkedési 
tervet jóváhagyja.

3. A Képviselő-testület felhívja az intézményvezetőt, hogy az idősek átmeneti ellátása, mint 
feladatellátás megszűnésével összefüggő intézményi feladatokat készítse elő, terjessze elő a 
fenntartói döntést igénylő dokumentumokat a 2012. júniusi ülésre. 
A  Képviselő-testület  felhívja  az  intézkedésben  résztvevő  vezető  figyelmét  arra,  hogy  a 
feladatellátás  megszűnéséből  eredő  rendezendő  munkaügyi  kérdésekben  törekedjen  a 
megnyugtató  és  szükség  szerint  kompromisszumos  megoldásokra,  működjön  együtt  a 
fenntartóval.

4.  A  Képviselő-testület  felkéri  a  polgármestert,  hogy  a  feladatellátás  megszűnésével 
összefüggő intézkedéseket készítse elő.

Határozatról értesül:
- Kunné Horváth Izabella EESZI intézményvezető
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár

- XII. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor
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     polgármester jegyző
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresés a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  XII.  Makó  és  Térsége  Ifjúsági  Művésztelep.  Vélemény, 
javaslat? 

Gazsi Gábor képviselő: Eddig mindig delegáltunk gyerekeket.

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Egy-egy  kiállítást  látva  nagyon  színvonalas 
gyerekmunkákat készítenek. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Aki  egyetért  azzal,  hogy 6 főt  delegáljunk és  vállaljuk  a 
részvételi díjat, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 139/2012. számú határozatát.

Tárgy: XII. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep 

139/2012.(V. 29.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a XII. Makó és 
Térsége Ifjúság Művésztelep tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy a település 
tehetséges tanulói is részt vehessenek a 2012. június 19-29. között megtartandó XII. Makó és 
Térsége  Ifjúsági  Művésztelep  munkájában.  Ennek  érdekében  a  Dózsa  György  Általános 
Iskola,  valamint  a  Művészeti  Iskola  pedagógusai  szakmai  javaslata  alapján  delegált  6  fő 
tanuló részvételi díját (egy tanuló részvételi díja bruttó 15.384,- Ft), azaz 6 x 15.384,- Ft/fő 
összeget,  azaz  92.304,-  Ft-ot  az  önkormányzat  2012.  évi  költségvetésében  a  felhalmozási 
tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) keret terhére biztosítja.

Határozatról értesül:
- XII. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep vezetője Makó
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- Mártélyi üdülő festése és egyéb üzemelést érintő kérdések
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Mártélyi üdülő festése és egyéb üzemelést érintő kérdések a 
következő előterjesztés. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 140/2012. számú határozatát.
Tárgy: Mártélyi üdülő festése és egyéb üzemelést érintő kérdések

140/2012.(V. 29.) KNÖT. h.
HATÁROZAT 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az 
önkormányzati  tulajdonban lévő mártélyi  üdülő festése és egyéb üzemelést érintő kérdések 
tárgyú előterjesztést és ennek ismeretében az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  önkormányzati 
tulajdonban  lévő  mártélyi  üdülő  kültéri  és  beltéri  festési,  az  alsó  szint  festési  és  lábazat 
javítási munkáinak elvégzéséhez a munkaerőt és a szükséges anyagköltséget, bruttó 130.000,- 
Ft összegben biztosítja.

 A  Képviselő-testület  a  mártélyi  üdülő  festési,  javítási  munkái  anyagköltségét,  bruttó 
130.000,- Ft összeget  az önkormányzat 2012. évi költségvetésében a felhalmozási tartalék 
(diszkont kincstárjegy értékesítése) keret terhére biztosítja.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata,  Ferencszállás 
Község  Önkormányzata,  és  Klárafalva  Község  Önkormányzata  együttes  üléssel  folytatja 
tovább a munkáját.

Kmf.

Szegvári Ernőné  Dr. Kárpáti Tibor
   polgármester jegyző
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